
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 5. april stillet følgende spørgsmål nr. 

759 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Julie Skovsby (S). 

 

Spørgsmål nr. 759:  

”Hvordan forholder ministeren sig til, at Nordfyns kommunalbestyrelse ikke tog kon-

takt til Styrelsen for Patientsikkerhed (embedslægen) ved fundet af bentazon i drikke-

vandet fra Veflinge Vandværk i 2016, men derimod foretog en ny prøve, som viste et 

indhold under grænseværdien, og først tog kontakt til Styrelsen for Patientsikkerhed i 

marts 2017, da sagen kom frem i medierne? ” 

 

Svar: 

Som sundhedsminister har jeg ikke mulighed for at forholde mig til Nordfyns kommu-

nalbestyrelses handlinger ved fundet af bentazon i drikkevandet fra Veflinge Vand-

værk, idet reglerne herom hører under miljø- og fødevareministeren.  

 

 

 

Med venlig hilsen 
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